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PROTOKOŁ Z X SESJI RADY OSIEDLA OŁTASZYN 

z dnia 09 maja 2022 r. 

1. Otwarcie sesji.  

2. Sporządzenie listy obecności- załącznik nr 1 do protokołu 

Wymagane kworum- 8 radnych. 

 Obecnych: 9 radnych. Nieobecni: Patrycja Ciupa, Krzysztof Greń , Maria Kręcisz, Maciej 
Kucfir,  Michał Tokarski, Jakub Zychowicz. 

W sesji na prawach obserwatora uczestniczył pan Piotr Gieroń. 

3. Zatwierdzenie porządku sesji.  

Głosowanie: przyjęto jednogłośnie. 

4.  Procedowanie uchwał: 

− nr X/42/22  w sprawie składu Komisji ds. zieleni i ochrony środowiska. 

Głosowanie: przyjęto jednogłośnie. 

- nr X/43/22 – X/45/22 w sprawach  zadań do Funduszu Osiedlowego. 

 Przewodnicząca Zarządu Edyta Skuła i Członek Zarządu Rafa Skuła omówili tryb 
obowiązujący  przy ustalaniu i zgłaszaniu zadań inwestycyjnych, finansowanych w ramach 
Funduszu Osiedlowego na lata 2022-2023. 

a. Na realizację  inwestycji z ww.  Funduszu, Osiedlu Ołtaszyn została przyznana kwota ca. 
570 tys. zł. 

Konsultacje osiedlowe odbywały się w dniach 01- 30.04.2022 r. Wnioski można było zgłaszać  
w formie elektronicznej przez przesłanie formularza  na adres oltaszyn@osiedla.wroclaw.pl, 
jak i papierowej poprzez  dostarczenie druku, na dyżury radnych, lub spotkania konsultacyjne 
w dniach 20 i 27 kwietnia br. O terminach konsultacji mieszkańcy zostali  poinformowani przez 
fb, stronę internetową i ogłoszenia na tablicach. Notatka podsumowująca konsultacje została 
upubliczniona w dniu 05.05.2022 r. 

W trakcie konsultacji, w których udział wzięło 147 osób, pojawiły się głosy poparcia oraz uwagi 
do zgłoszonych inwestycji. Każdy mieszkaniec mógł zagłosować równocześnie na 3 
propozycje zadań.  

Ostatecznie zgłoszone zostały propozycje zadań: 

1. Budowa chodnika ul. Kurpiów (od Brylantowej do przedszkola nr 29)- poparcie społecznie 
64 głosy; 

2.Łącznik między ulicami SZCZEPOWĄ i PIECHOTY (ul. Szczepowa za nr 24, a przed nr 26 
do ul. Piechoty między nr 7 a nr 9)- poparcie społeczne 58 głosów; 

3. Koci Azyl- dom dla kotów- poparcie społecznie 7 głosów; 

4. Śmietniki i wydajniki worków na psie odchody- poparcie społeczne 4 głosy; 

5. Chodnik dla pieszych od wlotu ul. Kurpiów (lub ul. Kryształowej) w Grota Roweckiego do 
ROD Maciejka- poparcie społeczne 58 głosów; 

6. Zielony parking szkolny oraz miejsce dla autokarów/busów przy Zespole Szkolno- 
Przedszkolnym nr 6 – poparcie społeczne 61 głosów. 
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  b. Przewodnicząca Zarządu Edyta Skuła i Członek Zarządu Rafa Skuła szczegółowo omówili 
ww. zadania, pod względem rzeczowym, a także przekazali informacje o inwestycjach 
powiązanych z przedsięwzięciami zgłoszonymi do FO, a w szczególności: 

- po wschodniej stronie ul. Grota Roweckiego  na odcinku od skrzyżowania ul. Wspólnej i ronda 
przy Grota Roweckiego (w budowie) planowana jest realizacja chodnika i ścieżki rowerowej. 
Zadanie finansowane będzie przez Gminę Żurawina. Aktualnie opracowana jest dokumentacja 
projektowa. Inwestycja ma szanse na szybszą realizację niż zadania z FO. 

- zielony parking przed Zespołem Szkolno- Przedszkolnym został zgłoszony także jako zadanie 
do Wrocławskiego Budżetu Obywatelskiego na 2022r. 

 c. Głosowanie  nad ustaleniem  liczby rangowej  dla  zadań  i zgłaszaniem ich do FO odbyło 
się pisemnie  na imiennych kartach. Zbiorcze zestawienie głosowania stanowi załącznik do 
protokołu. Zgłoszeniu do FO podlegają zadania o najwyższych liczbach rangowych.  
Sumaryczna wartość zgłaszanych inwestycji nie może przekroczyć  150%  kwoty przyznanej 
osiedlu tj. ok. 855 tys. zł. Tym samym podjęte zostały uchwały: 

- nr X/43/22 w sprawie zgłoszenia do Funduszu Osiedlowego zad. inwestycyjnego pn.” 
Budowa chodnika ul. Kurpiów (od Brylantowej do przedszkola nr 29”. Liczba rangowa 1. 
- nr X/44/22 w sprawie zgłoszenia do Funduszu Osiedlowego zad. inwestycyjnego pn. 
„Łącznik między ulicami Szczepową i Piechoty (ul. Szczepowa za nr 24, a przed nr 26 do 
ul. Piechoty między nr 7 a nr 9)”.  Liczba rangowa 2. 
- nr X/45/22 w sprawie zgłoszenia do Funduszu Osiedlowego zad. inwestycyjnego pn. 
”Zielony parking szkolny oraz miejsce dla autokarów/busów przy Zespole Szkolno- 
Przedszkolnym nr 6” Liczba rangowa 3. 

W związku w wykorzystaniem puli środków finansowych do FO nie zostaną zgłoszone zadania: 

- Chodnik dla pieszych od wlotu ul. Kurpiów (lub. ul. Kryształowej) w Grota Roweckiego do 
ROD Maciejka. Liczba rangowa 4.  

- Śmietniki i wydajniki worków na psie odchody. Liczba rangowa 6. 

- Koci Azyl- dom dla kotów. Liczba rangowa 5. 
   

Następnie radni przystąpili do dalszego procedowania uchwał dotyczących zadań 
społecznych, na które WCRS przyznał dofinansowanie niższe niż wnioskowane przez Radę 
Osiedla: 

- nr X/46/22 w sprawie aktualizacji oferty na realizację zad. społ. pn. „Mikołajki 2022”. 

Rada Osiedla wnioskowała o dotację w kwocie 2.300,00 zł, przyznano 1.800,00 zł. 

Głosowanie: przyjęto jednogłośnie. 

- nr X/47/22 w sprawie aktualizacji oferty na realizację zad. społ. pn. „Wigilia dla seniorów z 
osiedla Ołtaszyn 2022 r.” 

Rada Osiedla wnioskowała o dotację w kwocie 4.000,00 zł, przyznano 1.800,00 zł. 

Głosowanie: przyjęto jednogłośnie. 

5. Informacja o wykonaniu planu finansowego osiedla. 

Informację o stanie budżetu przedstawiła Skarbnik Osiedla radna Krystyna Hamburger. Wg 
zestawienia finansowego na 06.05.2022r. wydatkowana została kwota 7.777,00 zł. Na kontach 
pozostały środki w wysokości  46.702,00 zł, z których finansowane będą poza bieżącymi 
wydatkami, zad. społ. Klub Seniora, Święto ul. Strączkowej, Piknik osiedlowy itp. Budżet 
obejmuje zarówno dotacje WCRS jak i środki własne RO. Zestawienie nie obejmuje dotacji 
WCRS na Mikołajki (1.800,00 zł)  i Wigilii (1.800,00 zł).  
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6. Sprawy bieżące: 

a. Informacja o przygotowaniach do pikniku osiedlowego- referowali Przewodnicząca Zarządu i 
członek Komisji ds. kultury i sportu Daniel Piątek. 

Trwają przygotowania do pikniku osiedlowego, który będzie miał miejsce 19.06.2022 r. Termin 
imprezy został ustalony przez Komisję ds. Kultury i Sportu, przy uwzględnieniu różnych 
czynników, mających wpływ na organizację  wydarzenia np. terminy pikników organizowanych 
przez sąsiadujące osiedla, co wpływa na możliwość wypożyczenia namiotów, mebli, sprzętu z 
WCRS, a także uwzględniono dostępność animatorów w tym okresie. W celu wyeliminowaniu 
kumulacji imprez plenerowych na sąsiadujących osiedlach, na fb i stronie Rady został 
zamieszczony plakat informujący o pikniku na Ołtaszynie.  

Wg stanu na dzień dzisiejszy Zarząd wystąpił do: 

- MCS o udostępnienie boiska, 

- WCRS o użyczenie namiotów, mebli i sprzętu, 

- Straży Pożarnej o wzięcie udziału pikniku, 

- Policji o wzięcie udziału w pikniku i znakowanie rowerów oraz zorganizowanie zajęć z zakresu 
bezpieczeństwa, 

- Straży Miejskiej z patrolem konnym o udział w pikniku, 

Uzgodniony został udział:  MPK- pojazd zabytkowy, 17 Filii MBP- biblioteczka plenerowa, Trenera 
osiedlowego Macieja Materkowskiego- zawody bouli, p. Dariusza Puzio- lody, Fundacji Votum,  
Lokalnego Centrum Sportu N-11, Zespołu Pozytywka. Na boisku zostaną wystawione: stoiska z 
zabawkami, pszczelarskie, wyrobów rękodzielniczych wykonanych przez Klub Seniora, budka z 
watą cukrową, itp. 

Padła propozycja ustawienia krwiobusu- wymagane zgłoszenie 30 dawców krwi- do rozpatrzenia. 

b. Wycieczka rowerowa dla Klubu Seniora- referował radny Henryk Surma 

 W dniu 14.05.br odbędzie się wycieczka rowerowa dla Klubu Seniora na trasie: Wrocław, 
Wysoka, Karwiany, Komorowice, Szukalice, Żurawina, Galowice, Suchy Dwór, Wrocław. 
Planowana ilość uczestników - 15 osób. Wycieczka została  zorganizowana przez radnego 
Henryka Surmę przy współpracy z przewodniczką turystyczną p. Martą Miniewicz i p. 
Tomaszem Kalotą- pełnomocnikiem rektora ds. regionalnego GLAM Uniwersytetu 
Wrocławskiego. Trasa wyjazdu pokrywa się w znacznej mierze z trasą nr 2 opisaną w 
przewodniku z 1937 r. Informator turystyczny, o którym mowa zawiera opis 20 tras rowerowych 
wokół Wrocławia. Wg informacji radnego, planowane jest wydanie informatora w języku polskim 
z  uzupełnieniem o  informacje o zabytkach oraz jako  aplikacja na telefon. 

Po ustaleniu ostatecznej listy uczestników wycieczki, zostanie wykupione ubezpieczenie  
grupowe. 

c. Inicjatywy społeczne  

(jadłodzielnia, defibrylator) 

Pomimo nieobecności radnych Jakuba Zychowicza i Krzysztofa Grenia, którzy społecznie zajmują 
się projektami jadłodzielni i defibrylatora radny Rafał Skuła omówił  aktualny stan spraw. 

 - Jadłodzielnia. Teren, na którym wnioskodawcy planują jej postawienie pozostaje w zarządzie 
Wrocławskich Mieszkań. W rozmowie z ww. jednostką, jej przedstawiciel wskazał na trudności 
związane z  lokalizacją sprzętu tj. problem z wpięciem do sieci elektrycznej (brak gniazdka) i brak 
wskazania miejsca ustawienia urządzenia chłodzącego w terenie. 
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Problematyczne jest również ustalenie właściciela lodówki, która aktualnie znajduje się w CAL.  
Przypuszczalnie jest to inicjatywa Foodsharing. Dla formalnego załatwienia sprawy, ww. podmiot 
winien zawrzeć porozumienie z WM określające między innymi temat lokalizacji oraz zasady 
odpowiedzialności za sprzęt. Należy również uregulować warunki na jakich CAL będzie 
udostępniał miejsce poboru prądu. W sprawę jadłodzielni zaangażowani są osiedlowi społecznicy, 
CAL i harcerze, ale sprawy muszą zostać unormowane pod względem prawnym, przed 
wystawieniem jadłodzielni na zewnątrz. 

Z uwagi na głosy ze strony Wrocławskich Mieszkań oraz CAL, jakoby sprawa była 
nadzorowana przez Zarząd Osiedla (poinformowani, że Rada nie koordynuje tych działań, a 
stanowią one inicjatywę indywidualną), Zarząd wystąpi do inicjatywy Foodsharing o 
wyjaśnienie sprawy.  

Defibrylator. Wnioskodawcy planowali umieszczenie sprzętu na elewacji budynku przy ul. 
Pszczelarskiej 7. Budynek pozostaje w zarządzie Wrocławskich Mieszkań i jest na gwarancji do 
maja 2023 r., po przeprowadzonym remoncie. Brak możliwości podłączenia do sieci elektrycznej, 
co jest konieczne w przypadku defibrylatorów zewnętrznych, wymagających przechowywania w  
plusowej temperaturze. W tej sytuacji należy rozważyć możliwość lokalizacji sprzętu w CAL lub 
budynku MCS na boisku. Ponadto inicjatorzy planują zakup sprzętu ze środków uzyskanych ze 
zbiórki, co rodzi szereg problemów natury prawnej. Dla wyeliminowania części trudności możliwe 
jest wykonanie zbiórki przez Stowarzyszenie OKNO „Ośrodek Kultury na Ołtaszynie”.   

d. Znaki kierunkowe i tablice informacyjne o Osiedlu na Błoniu. 

Przewodniczący Komisji zieleni i ochrony środowiska Zbigniew Szpiczakowski poinformował, 
że  zostały ustawione znaki kierunkowe i tablice informacyjne o Osiedlu na Błoniu. Na 
tablicach w języku polskim i niemieckim znajdują się informacje o  Ernstcie May architekcie i 
urbaniście oraz jednym z pierwszych eksperymentalnych osiedli przez niego 
zaprojektowanych. Osiedle powstało w latach 1919-1924.  

  e. Tablice informacyjne  RO. 

W związku z potrzebą bieżącego porządkowania tablic informacyjnych- ustalono, że radny 
wyznaczony do pełnienia środowego dyżuru, w ciągu całego tygodnia będzie zdejmował 
nieaktualne ogłoszenia i wieszał nowe. Materiały zostaną przygotowane przez Zarząd lub 
Przewodniczącą RO i zostawione w siedzibie Rady. O potrzebie wywieszenia radni będą 
powiadamiani e-mailem lub telefonicznie. 

Celem ujednolicenia systemu zamykania (jeden klucz)- radny Henryk Surma dokona rozeznania 
co do możliwości wymiany zamków  w tablicach. 

f.  Do RO wpłynęła dokumentacja w sprawie zmiany organizacji ruchu na ul. Storczykowej 
(miejsca postojowe), celem zaopiniowania przez Radę. Dotychczasowe oznakowanie poziome  
jest niezgodnie z przepisami w tym zakresie. 

Wyprzedzająco Zarząd ogłosi konsultacje dla mieszkańców  w sprawie jw. 

g. W najbliższą sobotę 14.05.br zostanie przeprowadzona akcja „Czyste Osiedla Wrocławia”. 
Akcja ma charakter ogólnomiejski, a jej celem jest wzrost świadomości ekologicznej, dbania o 
własne otoczenie i edukacja społeczeństwa. Przewidziane jest również sprzątanie fragmentu 
osiedla. Na Ołtaszynie zbiórka zainteresowanych mieszkańców odbędzie się o godz.11:00 na 
terenie zielonym przy CAL. 

7.  Wnioski  i interwencje  mieszkańców: 

-  słupki na ul. Brylantowej- do omówienia na następnej sesji. 

- wykonanie nasadzeń na terenie przed sklepem „Żabka” przy ul. Agrestowej- zostały wykonane. 

8. Zapytania radnych i wolne wnioski: 
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 a. Przewodniczący Komisji ds. zieleni i ochrony środowiska Zbigniew Szpiczakowski wnioskował 
o: 

- ustawienie przed Świętem ul. Strączkowej- 2 pojemników na odpady i wypożyczenie z WCRS 
ławek, stołów itp.- przyjęto do wykonania. 

- zamontowania pojemnika na odpady w miejscu przy skrzyżowaniu ul. Gałczyńskiego i 
Strączkowej- przyjęto do wykonania. 

b. Na terenie zielonym przy CAL w porze wieczornej, nadal  gromadzą się osoby spożywające 
alkohol i zachowujące się w sposób naganny. W powyższej sprawie Osiedle występowało do WM 
o zastosowanie środków technicznych ograniczających możliwość wstępu na skwer. Bez 
odpowiedzi. 

 Na przyszłą sesję Przewodnicząca Rady przygotuje uchwałę w sprawie montażu kraty 
odcinającej wejście od strony kościoła oraz naprawy drzwi w wiacie śmietnikowej. 

Zarząd rozezna w CAL temat możliwości włączenia istniejącego monitoringu do  systemu 
Straży Miejskiej 

 c. Na ostatnim spotkaniu ze Strażą Miejską- ww. jednostka poinformowała o planach akcji 
sprawdzających zachowania mieszkańców na osiedlu (niewłaściwe parkowanie, dzikie reklamy 
itp.). Termin do ustalenia. 

d.  Na przyszłą sesję Przewodnicząca Rady przygotuje uchwałę, adresowaną do WIM w sprawie 
wykonania  bezpiecznego przejścia do szkoły, łączącego ul. Kurpiów z ul. Gałczyńskiego. Alejkę 
należy zlokalizować  na terenie  zielonym przy ww. ulicach, po istniejącym śladzie. 

9. Przyjęcie protokołu z IX sesji. 

Głosowanie- przyjęto jednogłośnie. 

10. Zamknięcie obrad 

Przewodnicząca Rady Osiedla Ołtaszyn dokonała zamknięcia sesji. 

Na tym protokół zakończono. 

 

      Przewodniczyła                                                                                    Protokołowała 

Przewodnicząca  Rady Osiedla Ołtaszyn                                     Przewodnicząca Zarządu Osiedla                                           

           Krystyna  Sawińska                                                                                  Edyta Skuła  


